
 

 

 

EESTI JALGRATTURITE LIIT 

 

 

JUHATUSE KOOSOLEKU PROTOKOLL NR. 9 

 

 

 

Koosolek toimus 15. augustil 2007. a. Rotermann Group ruumes, Ahtri 6a, Tallinn, algusega 

kell 15.00 ja lõpuga 16.30. 

 

 

OSALEJAD:  juhatuse liikmed: 

president     Jaan Toots 

asepresident     Väino Kaldoja 

asepresident     Enn Veskimägi 

asepresident     Madis Lepajõe 

Toomas Saarma 

      Hardy Rasmann 

Evald Pärni 

aupresident     Oleg Sapožnin 

EJL peasekretär    Urmas Karlson 

EJL turundusjuht    Hanno Kross 

KÜLALISED:  Tallinna Spordi- ja Noorsooameti juhataja Rein Ilves 

   Kalev Chocolate Team´i esindaja  Jüri Savitski 

PUUDUSID:        Raivo Rand 

 

 

Koosoleku juhataja: Jaan Toots 

Koosoleku protokollija: Annika Parv 

 

 

PÄEVAKORD: 

 

1. Pirita Spordikeskuse detailplaneering, velotreki ehitus – Jaan Toots, Rein 

Ilves (Tallinna Spordi- ja Noorsooameti juhataja); 

2. Ülevaade BMX radade arendamise hetkeseisust ja võimalustest – Evald 

Pärni; 

3. Stuttgart´is maanteesõidu MM´i ajal, 28. septembril toimuv UCI kongress 

ja sinna kolme delegaadi lähetamine – Urmas Karlson; 

4. Eesti Spordiseltsi Kalev Jalgrattaspordikooli taotlus – Jaanus Prükkel. 
 

 

 

 

 

 



 

ETTEPANEK: 

Hr. Jaan Toots tegi ettepaneku muuta päevakorrapunktide arutelu järjekorda järgnevalt: 2; 1, 

3; 4. 

 

1. Ülevaade BMX radade arendamise hetkeseisust ja võimalustest; 
 

KUULATI: 

Hr. Evald Pärni tutvustas BMX radade arendamise hetkeseisu ja võimalusi. Tartus on BMX 

rajale koht olemas Tähtvere Spordipargis. Seal on läinud asi konkreetse raha taotlemiseni. 

Tallinnas on ainult suusõnaline lubadus olemas.  

ARVAMUS: 

Hr. Oleg Sapožnin – Me peame ehitama raja, mis vastaks UCI tingimustele. Tuleks käia 

vaatamas teiste riikide radasid, mis vastavad õigetele kriteeriumitele.  

VASTUS: 

Hr. E. Pärni – Meil on kõik UCI tingimused teada ja Eesti keelne variant olemas.  

Hr. Rein Ilves – Ka mul on BMX´i raja materjal olemas. Ühe võimaliku kohana rajale näeme 

Lasnamäe lõpus Pirita jõe ääres asuvat maad. Seal oleks piisavalt ruumi ning see on ka linna 

maa. 

ARVAMUS: 

Hr. E. Pärni – See oleks hea koht küll. 

KÜSIMUS: 

Hr. J. Toots – Kas selleks oleks vaja ka EJL´i poolset pöördekirja? 

VASTUS: 

Hr. R. Ilves – Jah, kirja võib kindlasti kostada. 

KÜSIMUS: 

Hr. J. Toots – Me mõtleme selle teksti välja. Kas kirjas võib viidata ka sellele koosolekule? 

VASTUS: 

Hr. R. Ilves – Jah. 

OTSUSTATI: 

Otsustati, et Hr. E. Pärni saadab eestikeelse BMX´i raja projekti laiali tervele EJL´i juhatusele 

ning koostada vastav kiri Tallinna Spordi- ja Noorsooametile. 

 

2. Pirita Spordikeskuse detailplaneering, velotreki ehitus. 
 

KUULATI: 

Hr. R. Ilves – Me oleme aastast 2004 seda velodroomi ideed üritanud läbi viia. Velodroomi 

projekt läheb Linnavalitsusse septembri algusel.  

Projekt ise on kolme korruseline, kus viimasel korrusel asuks 250 m ringiga kinnine 

velotrekk. Kompleksi on planeeritud ka majutuse pool, mis võimaldaks ka treeninglaagreid 

teha nii Eesti kui ka lähi riikide sportlastel.  

KÜSIMUS: 

Hr. Väino Kaldoja – Kui suur on tõenäosus, et projekt Tallinna Volikogust läbi läheb? 

VASTUS: 

Hr. R. Ilves – See tõenäosus on päris suur. 

KÜSIMUS: 

Hr. V. Kaldoja – Kas Jalgratturite Liit saaks ka oma sõna öelda treki täpsemal 

projekteerimisel? 

VASTUS: 

Hr. R. Ilves – Absoluutselt. 



ARVAMUS: 

Hr. V. Kaldoja – EJL peaks panema võimaliukult täpsed tingimused paberile, mida me 

ootame treki ehitamisel ning tuleks uurida mida linn ja riik sellest projektist arvab. 

KÜSIMUS: 

Hr. V. Kaldoja – Milliseid samme oodatakse konkreetselt Jalgratturite Liidu poolt, kas oleks 

vaja koostada mingeid toetuskirju vms? 

ARVAMUS: 

Hr. J. Toots – Peaks pöörduma ka Pr. Laine Jänese poole. Riigipoolne toetus oleks kindlasti 

väike aga siiski riigipoolne.  

KÜSIMUS: 

Hr. J. Toots – Palju võiks tulla Kultuuriministeeriumilt? 

VASTUS:  

Hr. M. Lepajõe – Kõik oleneb, kes hakkab haldama jne. Me võiks küsida raha 

projekteerimiseks 2008. aasta eelarvest. 

OTSUSTATI: 

Otsustati, et EJL toetab Tallinna Spordi- ja Noorsooameti algatatud Pirita Spordikeskuse 

detailplaneeringut ning EJL kirjutab vastava toetuskirja ning teha päring projekti teostumise 

ajakava kohta. Suhelda selle projekti raames ka teiste alaliitudega ja Olümpiakomiteega ja 

alles siis teha ühine pöördumine Kultuuriministeeriumi poole. 

 

3. Stuttgardis maanteesõidu MM´i ajal, 28. septembril toimuv UCI kongress 

ja sinna kolme delegaadi lähetamine. 
 

KUULATI: 

Hr. U. Karlson tutvustas 26 - 30. septembrini Stuttgardis toimuva maanteesõidu MM´i 

eelarvet ja delegaate. 

MM´I raames 28. septembril, algusega kell 9.00 korraldatakse ka UCI 176. UCI Kongress. 

Vastavalt UCI-st saadetud kutsele saab Eesti Jalgratturite Liit kongressile lähetada 

maksimaalselt 3 delegaati. Lisandub Euroopa Jalgratturite Liidu delegaadina Hr. Oleg 

Sapožnin. Kokku 4 inimest. 

Delegaatide majutuse broneering on tehtud kahes hotellis; 

1) Meridien - maksumus inimesele 277 € ööpäev. UCI ametlik hotell. 

2) Hotel Stuttgart Sity - maksumus inimesele 53 €. UCI poolt pakutav hotell delegaatidele. 

Vaja kooskõlastada delegaadid ja nende juht. 

 

Täiendava infona: 

Eesti sportlaste delegatsioon koosneb kolmest eliitsportlasest meesteklassis, ühest 

eliitsportlasest naisteklassis, neljast kui 23 aastastest meesportlasest. Kokku kaheksa sportlast. 

Teenindav personal; kaks treenerit, üks mehaanik, üks massöör, üks tehniline asjaajaja, üks 

võistkonna esindaja. Kokku kuus inimest. 

Kogu delegatsiooni suurus 18 inimest. 

Planeeritud on ka koostöö meediaga, makstes kinni maksimaalselt kolme ajakirjaniku 

majutuskulud võistluste perioodil. 

Kogu kulu on planeeritud 170 000.- krooni. 

 

4. Eesti Spordiseltsi Kalev Jalgrattaspordikooli taotlus. 
KUULATI:  

Hr. E. Pärni tutvustas Jaanus Prükkeli puudumisel Spordiseltsi Kalev Jalgrattaspordikooli 

poolt sadetud avaldust Eesti Jalgratturite Liidule seoses Mustamäel Kalevi kasutuses olevate 

garaažibokside väljaarendamisega kvaliteetseks jalgrattaspordibaasiks. 



VASTUS: 

Hr. R. Ilves – Seoses selle kohaga, kuulutan ma veel septembri alguses välja projekteerimise 

konkursi ning loodame, et projekt saab järgmise aasta kevadeks valmis. Sinna on planeeritud 

ka eraldi ruumid ratturitele. Kalevi Jalgrattakool peaks pöörduma oma sooviga ka Nõmme 

Linnavalitsuse poole. 

 

 

 

Järgmine EJL juhatuse koosolek toimub 11.10.2007. 

 

 

 

________________________   ________________________ 

Jaan Toots        Annika Parv 

koosoleku juhataja       Protokollija 


